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سخنگوی هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی از قطعی 
شدن زمان برگزاری جلسه استیضاح سیدرضا فاطمی امین 
وزیر صنعت،  معدن و تجارت خبر داد و به ارائه توضیحاتی 

درباره روند تشکیل این جلسه پرداخت.
ســیدنظام موسوی در گفت وگو با ایســنا اظهار کرد: با 
توجه به اعلام وصول تقاضای استیضاح وزیر صنعت،  معدن و 
تجارت در جلسه روز چهارشنبه ۲۷ مهرماه مجلس، نشست 
علنی مجلس برای بررســی این موضوع در روز یکشنبه ۸ 

آبان تشکیل می شود.
وی توضیــح داد: طبق مــاده ۲۲۳ آییــن نامه داخلی 
مجلس، بعد از اعلام وصول تقاضای استیضاح، وزیر موظف 
اســت ظرف ۱۰ روز برای ارائــه توضیحات لازم در مجلس 
حاضر شــود که ایــن مهلت ۱۰ روزه،  شــنبه ۷ آبان تمام 

می شود لذا جلسه استیضاح ۸ آبان خواهد بود.
سخنگوی هیات رئیسه مجلس در توضیح روند برگزاری 
جلسه استیضاح گفت: در آیین نامه داخلی مجلس،  ۵ ساعت 
زمان پیش بینی شــده است؛ یک ساعت رئیس جمهور، دو 
ســاعت نمایندگان متقاضی استیضاح و دو ساعت هم برای 

وزیر.
وی ادامــه داد: نمایندگان متقاضی اســتیضاح وزیر در 
فرصت دو ســاعته می توانند به بیان نظرات خود پرداخته و 
زمان را بین خود تقســیم کنند لذا اینکه چه تعداد نماینده 
صحبت  می کند بستگی به نظر خود استیضاح کنندگان دارد 

ولی باید در مدت دو ساعت تمام شود.
موســوی همچنین گفت: وزیر نیز از مدت دو ساعت در 
اختیارش می تواند وقت خود را به یک یا دو نماینده موافق 

بدهد.
استیضاح وزیر صمت در چهار محور 

تنظیم شده است 
عضو کمیسیون صنایع مجلس شــورای اسلامی گفت: 
وزیر صمت در حوزه خودرو، معدن و فولاد بســیار ضعیف 
عمل کرده و اســتیضاح در چهار محور تنظیم شــده است 
و به نظر مي رســد در طرح اســتیضاح او نتواند رای اعتماد 

نمایندگان را بدست آورد.
به گزارش برنا ؛ لطف اله سیاهکلی نماینده قزوین، البرز و 
آبیک در مجلس و عضو کمیسیون صنعت و معدن مجلس 
شورای اســلامی با اشــاره به اعلام وصول طرح استیضاح 
تعدادی از نمایندگان از سیدرضا فاطمی امین وزیر صنعت، 

معدن و تجارت در مجلس شــورای اســلامی در خصوص 
محورهای استیضاع وزیر صمت گفت: استیضاح وزیر صنعت 
و معدن و تجارت در چهار محور تنظیم شده که وزیر باید در 

صحن مجلس به سئوالات طرح شده پاسخ دهد.
وی افــزود: حــوزه خودرو بــه صورت عــام از تولید تا 
عرضه، واردات انواع و اقســام خودروها، حوزه فولاد از جمله 

محور های طرح استیضاع وزیر صمت است.
نماینده قزوین در مجلس شورای اسلامی با اعلام اینکه 
فاطمی امین در حوزه معدن بسیار ضعیف عمل کرده است 
بیان کرد: یکی دیگر از محور های اســتیضاع وزیر صمت در 
بخش معدن است و محور دیگر استیضاح حوزه تنظیم با زار 

تعیین شده است.
عضــو کمیســیون صنعــت و معدن مجلس شــورای 
اســلامی در خصوص فضای مجلس در زمینه اســتیضاح 
وزیر صنعت و پیش بینی رای نمایندگان خاطرنشــان کرد: 
فاطمی امین عملکرد قابل قبولی نداشــته و علیرغم اینکه 
دو بار در کمیســیون صنعت و معدن برای پاســخگویی به 
سئوالات حضور پیدا کرده اما نتوانسته اعتماد و نظر اعضای 
کمیســیون را جلب کند لذا فکر مي کنــم وزیر صمت در 
صحن علنی مجلس هــم نتواند اعتماد نمایندگان را جلب 

کند و پیش بینی مي کنم اســتیضاح وزیر صمت در صحن 
مجلس شــورای اســلامی رای خواهد آورد.  نماینده مردم 
قزوین، البرز و آبیک در مجلس شورای اسلامی در پاسخ به 
سئوال دیگر خبرنگار ما مبنی بر اینکه در صورت عدم رای 
اعتماد مجدد نمایندگان به فاطمی امین انتظار شما از رئیس 
جمهور برای معرفی وزیر پیشنهادی وزارت صمت چیست 
اظهارداشت: باید فردی برای وزارت صمت معرفی شود که 
بتواند موضوعات و مشــکلات این حوزه را حل و فضل کند 
چرا که حوزه معیشــت مردم، بازار و تنظیم بازار، عرضه و 
تقاضا و واردات و صادرات و تولید عرصه های مهمی هستند 
و هــر کدام از این حوزه ها اهمیــت خاصی دارند لذا حتما 
بایــد فردی مدیریت وزارت صمــت را در اختیار بگیرد که 

شایستگی و توانمندی لازم را در این زمینه ها داشته باشد.
وی افــزود: ۲۵ درصد اقتصاد کشــور مربــوط به حوزه 
صنعت، معدن و تجارت اســت بنا براین وزارت صمت محل 
آزمون و خطا نیست و باید فردی مجرب و توانمند که اشراف 
کامل به این حوزه را دارد مسئولیت وزارت صنعت و معدن 

و تجارت را در اختیار بگیرد. 
ســیاهکلی در خصوص آئین نامه تنظیمی برای واردات 
خودرو اظهار داشــت: اعتقاد داریم که آئیــن نامه واردات 

خودرو بســیار ضعیف تنظیم شــده و اهدافی که مد نظر 
مجلس شورای اســلامی و کمیسیون صنعت و معدن بوده 
مورد توجه قرار نگرفته زیرا هــدف از واردات خودرو ایجاد 
رقابت، کاهش قیمت، ارتقاء کیفیت و تعادل بخشی به عرضه 
و تقاضا بوده که بــا آیین نامه تنظیمی دولت هیچ کدام از 
اهــداف مجلس تحقق پیدا نمي کند لــذا ائین نامه واردات 

خودرو بسیار ضعیف تنظیم شده است و کارآیی ندارد.
منتظر توضیحات وزیر صمت درباره بازار خودرو هستیم

یک عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی گفت: 
وزیر صمت در زمــان رای اعتماد به مجلس قول داد ظرف 
۶ ماه وضعیت بازار خودرو را ســاماندهی کند اما این اتفاق 
نیفتاد و مجلس برای پاســخگویی به مطالبه مردم باید از 

ابزارهای نظارتی خود استفاده کند.
احمد مرادی در گفت و گو با ایســنا، با اشــاره به اعلام 
وصول اســتیضاح وزیر صنعت، معدن و تجارت در مجلس، 
بیان کرد: بنده به عنوان یکی از افرادی که اســتیضاح وزیر 
صمت را امضا کرده ام باید بگویم که استیضاح، سوال و تذکر 
حق نمایندگان مجلس اســت اما معمولا قبل از استیضاح 
رایزنی هایی صورت گرفته و جلســاتی برگزار مي شــود تا 
مســائل و مشکلات مربوطه مطرح شده و شخص وزیر باید 

قادر باشد تا به این سوالات و اشکالات موجود پاسخ دهد.
وی در ادامــه اظهار کــرد: هیچ نماینــده ای به دنبال 
خواسته های شــخصی برای امضای یک استیضاح یا سوال 
نیســت ولی متاســفانه زمانی که وزرا پایبند به شعارها و 
وعده هایــی که در زمان رای اعتمــاد به مجلس مي دهند، 

نیستند مجلس باید از ابزارهای نظارتی خود استفاده کند.
نماینده مردم بندرعباس در مجلس شــورای اســلامی، 
تصریــح کــرد: یکی از مطالبــات جدی مــردم و مجلس 
ســاماندهی بازار خودرو است و شــخص وزیر در زمان رای 
اعتماد به مجلــس قول داد تا ظرف ۶ مــاه این صنعت را 
ساماندهی کند اما این اتفاق نیفتاده است. از نظر بنده همین 
یک مورد برای طرح اســتیضاح از وزیر کافی اســت. موارد 

متعدد دیگری نیز وجود دارد.
مــرادی در پایان با بیان اینکه تعدادی از نمایندگان نیز 
از عــدم توجه به صنایع و زیــر مجموعه های آنها گله مند 
هســتند، گفت: در نهایت استیضاح وزیر صمت در مجلس 
اعلام وصول شد و منتظر هستیم تا شخص وزیر در مجلس 

حاضر شده و توضیحات خود را ارائه کند.

آیا فاطمی امین دومین وزیر اخراجی دولت رئیسی است؟

استیضاح وزیر صمت، یکشنبه آینده 

اداره کل دیپلماســی عمومی و اطلاع رســانی سازمان 
انرژی اتمی ایــران اعلام کرد: مطالب منتشــره در فضای 
مجازی مبنی بر نفوذ به ســرور پســت الکترونیک شرکت 
تولید و توســعه انرژی اتمی با هدف جلــب توجه عموم و 

فضاسازی های رسانه ای صورت گرفته است.
به گزارش ایسنا، بر اساس گزارش دریافتی از واحد فناوری 
اطلاعات شرکت مادر تخصصی تولید و توسعه انرژی اتمی، 
دسترسی غیرمجاز از مبداء یک کشور خارجی مشخص، به 
سامانه پست الکترونیک این شرکت منجر به انتشار محتوای 

برخی از پست های الکترونیکی در فضای مجازی شد. در پی 
این امر، واحد فناوری اطلاعات شرکت تولید و توسعه انرژی 
اتمی بر اساس ترتیبات پیش بینی شده و در کوتاه ترین زمان 
ممکن ضمن انجام اقدامات لازم و پیشــگیرانه، موضوع را از 
ابعاد مختلف مورد بررسی قرار داد و گزارش اولیه خود را به 

مسئولان سازمان انرژی اتمی ارائه کرد.
لازم به ذکر اســت که محتوای موجــود در ایمیل های 
کاربــران حاوی پیام های فنی و تبــادلات معمول و جاری 
روزمره است. بدیهی است هدف از انجام این گونه تلاش های 

غیرقانونی که از روی اســتیصال انجام می شــود، به منظور 
جلب توجه عموم، فضاسازی های رسانه ای و عملیات روانی 

بوده و فاقد هرگونه ارزش دیگری است.
به گزارش ایســنا، یک گروه هکری به نام »بلک ریوارد« 
)پاداش سیاه( مدعی شده بود با رخنه اطلاعاتی به شرکت 
مادر نیروگاه هسته ای بوشهر به اسناد و اطلاعاتی از جزئیات 

فعالیت های هسته ای ایران دست یافته است.
در اســناد جدیدی که گروه بلک ریوارد هم رسانی کرده 
نیز عکس ها و نقشه هایی از تاسیسات هسته ای، قراردادهای 

میان نیروگاه بوشهر و شرکت های دیگر، فیش های پرداخت 
و اســناد مربوط به ارزیابی ایمنی تاسیسات دیده می شود. 
گروه بلک ریوارد پیش از همرســانی اسنادی که می گوید 
بــا رخنه به شــرکت مادرتخصصی تولید و توســعه انرژی 
اتمی ایران به دســت آورده، پیامی در شبکه های اجتماعی 

همرسانی کرد و خواهان آزادی زندانیان سیاسی شد.
شــرکت بهره بــرداری نیــروگاه اتمی بوشــهر یکی از 
زیرمجموعه های شرکت مادر تخصصی تولید و توسعه انرژی 

اتمی ایران است.

رئیس مجلس شــورای اســلامی در نامــه ای به رئیس 
جمهوری بر لزوم پرداخت حقوق ورودی واردات گوشی های 
همراه ساخته شده خارجی بالای ۶۰۰ دلار به خزانه قبل از 
هزینه کرد در محل مورد نظر در بودجه ســال جاری تاکید 

کرد.
به گزارش ایسنا، محمد باقر قالیباف رئیس مجلس شورای 
اسلامی در نامه ای به رئیس جمهوری یک ماده از آیین نامه 
اجرایی بند )ن( تبصره )۷( قانون بودجه ســال ۱۴۰۱ کل 
کشور موضوع حمایت از تولید گوشی های هوشمند داخلی 
و صنعت ریزالکترونیک )میکروالکترونیک( را مغایر با قانون 

اعلام کرد که در این نامه آمده است:
بازگشــت به رونوشت تصویب نامه هیات محترم وزیران 
به شــماره ۱۰۷۴۷9/ ت ۵99۱۱۷ ه، مورخ ۱۴۰۱/۰۶/۱9 
موضوع »آیین نامه اجرایی بند )ن( تبصره )۷( ماده واحده 

قانون بودجه ســال ۱۴۰۱ کل کشور«. متعاقب بررسی ها و 
اعلام نظر مقدماتی »هیات بررسی و تطبیق مصوبات دولت 
با قوانین« و مستندا به صدر ماده واحده و تبصره ۴ الحاقی 
بــه »قانون نحوه  اجــرای اصول ۸۵ و ۱۳۸ قانون اساســی 
جمهوری اســلامی ایــران و اصلاحات بعــدی« و ماده ۱۰ 
آیین نامه اجرایی آن، مراتب متضمن اعلام نظر قطعی جهت 
اقــدام لازم در مهلت مقرر قانونی و اعلام نتیجه به اینجانب 
ابلاغ می گردد. بدیهی است پس از انقضای یک هفته مهلت 
مقــرر در قانون، آن بخش از مصوبــه مورد ایراد قرار گرفته 

است، ملغی الاثر خواهد بود.
براســاس بند )ن( تبصره )۷( قانون بودجه سال ۱۴۰۱ 
درآمد مذکور در این بند به حســاب خزانه واریز می شــود 
و ســپس برای هزینه کرد طبق این بند اختصاص می یابد. 
بنابراین، ماده )۲( مصوبه که بدون اشاره به لزوم واریز حقوق 

ورودی به حساب خزانه، حکم به مصرف آن داده است، مغایر 
قانون است.«

طبق بنــد )ن( تبصره ۷ قانون بودجــه ۱۴۰۱، حقوق 
ورودی واردات گوشــی های همراه ســاخته شده خارجی 
بالای ششــصد)۶۰۰( دلار برابر دوازده درصد)۱۲%( تعیین 
می گردد. کل منابــع حاصل پس از واریز به ردیف درآمدی 
شــماره ۱۱۰۴۱۰ جدول ۵ این قانون بــه وزارت صنعت، 
معدن و تجارت)صندوق حمایت از تحقیقات و توسعه صنایع 
پیشــرفته( به منظور حمایت از تولید گوشی های هوشمند 
داخلی و صنعت ریزالکترونیک )میکروالکترونیک( اختصاص 
می یابد. آیین نامه اجرائی این بند توســط وزارت ارتباطات و 
فناوری اطلاعات با همکاری وزارت صنعت، معدن و تجارت 
و ســازمان برنامه و بودجه کشــور تهیه و به تصویب هیأت 

وزیران مي  رسد.

آیین نامه اجرایی مربوط به موضوع حقوق ورودی واردات 
گوشــی های همراه ساخته شده خارجی بالای ۶۰۰ دلار در 
۱9 شهریور توسط معاون اول رئیس جمهوری ابلاغ شد که 

حالا ماده ۲ آن با ایراد قانونی مواجه شده است.
طبق مــاده ۲ این آیین نامه، منابــع آیین نامه از حقوق 
ورودی واردات گوشــی های همراه ســاخته شده خارجی 
بالای ۶۰۰ دلار تامین و ۱۰۰ درصد منابع مذکور به منظور 
حمایت از تولید گوشــی های هوشــمند داخلی و صنعت 
ریزالکترونیک )میکروالکترونیک( به منظور افزایش سرمایه 
صندوق اختصــاص یافته و مطابق ایــن آیین نامه مصرف 

می شود.
براســاس تعاریف منــدرج در این آیین نامــه، منظور از 
صندوق، شرکت مادرتخصصی صندوق حمایت از تحقیقات 

و توسعه صنایع پیشرفته )صحت( است.«

معاون اول رئیس جمهوری گفت: : امروز رفتار، تمایلات، 
ذائقــه و جهت گیری های هر شــخص در فضای مجازی و 
دنیای دیجیتــال مورد ارزیابی و تحلیل قرار می گیرد و این 
اطلاعات می تواند از سوی دیگران چه دوست و چه دشمن 

مورد استفاده قرار گیرد.
بــه گزارش ایســنا، محمد مخبر در مراســم روز آمار و 
برنامه ریزی با بیان اینکه آمار و اطلاعات نقشــی کلیدی و 
اساسی در حکمرانی و اداره کشورها دارد، اظهار کرد: امروز 
اداره هیچ کشوری بدون داشــتن داده ها و اطلاعات دقیق 
امکانپذیر نیست و اگر برنامه ریزی ها مبتنی بر داده ها و آمار 
دقیق نباشد، اعتبارات در بخش هایی که اولویت ندارد هزینه 
خواهد شد و این مسئله در نهایت منجر به هدررفت منابع و 

امکانات کشور مي شود.
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به اینکه امروز پلتفرم ها 
و ســامانه های دیجیتالی زندگی شخصی افراد و همچنین 

نحوه اداره کشورها را تحت تاثیر قرار داده است، افزود: امروز 
رفتار، تمایلات، ذائقه و جهت گیری های هر شخص در فضای 
مجازی و دنیای دیجیتال مورد ارزیابی و تحلیل قرار می گیرد 
و این اطلاعات مي تواند از ســوی دیگران چه دوست و چه 

دشمن مورد استفاده قرار گیرد.
وی با تاکید بر اینکه شــخصی سازی در برنامه ریزی ها 
موضوعی جدی اســت، ادامه داد: دنیــا در حال پیش روی 
به سمتی است که حتی برای درمان افرادی که بیماریهای 
یکســان دارند، داروهای متفاوت و متناســب با هر شخص 
تجویز شود، بر همین اساس برای این حوزه باید برنامه ریزی 

دقیق صورت گیرد.
معاون اول رئیس جمهــور خطاب به کارکنان و مدیران 
مرکز آمار ایران با بیان اینکه نقش شــما در اداره کشــور با 
گذشــته قابل مقایسه نیست تصریح کرد: عملکرد شما اگر 
مثبت باشد مي تواند کشور را به مطلوب ترین نقطه برساند 

و اگــر این عملکرد ضعیف باشــد، مي تواند باعث هدررفت 
منابع شود. وی تدوین و جمع آوری اطلاعات و آمار دقیق را 
موضوعی فرادستگاهی و فراقوه ای دانست و افزود: همکاری 
دستگاهها برای جمع آوری داده های دقیق بسیار پراهمیت 
است و اگر همه دستگاهها صادقانه و به هنگام، اطلاعات خود 
را در اختیار مرکز آمار ایران قرار ندهند، سطح کیفی خدمات 

این مرکز نمي تواند آنطور که باید موثر و مفید واقع شود.
معاون اول رئیس جمهوری یادآور شد: گزارش هایی که از 
میزان تورم، نقدینگی، رشد پایه پولی و سایر شاخص ها ارائه 
مي شود مربوط به گذشته است اما نکته مهم آینده نگری و 
پیش بینی ما نسبت به این شاخص ها است که جز از طریق 
تحلیل اطلاعات و آمار دقیق امکانپذیر نخواهد بود، بنابراین 
دستگاهها باید موظف باشند که دقیق ترین و صحیح ترین 
آمارها را در اختیار تصمیم گیران کشور قرار دهند تا میزان 

درصد اشتباه در تصمیمات به حداقل ممکن کاهش یابد.

مخبر حرکت به ســمت جمع آوری هوشمند و مکانیزه 
آمــار را امری مهــم و ضروری ارزیابی کــرد و گفت: بجای 
اینکه هر چند سال یکبار به شکل سنتی سرشماری و آمار 
نفوس و مسکن را انجام دهیم، باید با استفاده از نرم افزارها 
و روش هــای نوین، به صورت لحظه ای بــه آخرین آمارها 
دسترسی داشته باشیم تا بتوانیم اولویت ها را به درستی برای 

تخصیص منابع تشخیص دهیم.
وی همچنین بر لزوم بازتعریف بعضی شاخص ها تاکید و 
اظهار کرد: بازتعریف برخی شاخص ها امروز یک اولویت است 
چرا که در تصمیم گیری ها برای موضوعات کلان اقتصادی، 
نظیر اشتغالزایی، تعریف نرخ بیکاری مهم و کلیدی خواهد 
بود. معاون اول رئیس جمهور با اشاره به اینکه توزیع منابع 
و اعتبارات با اتکاء بر آمار و اطلاعات انجام مي شود، بر لزوم 
ایجاد تحول در مرکز آمار ایران و مکانیزه شدن فرایندهای 

این مرکز تاکید کرد.

اطلاعیه سازمان انرژی اتمی درباره نفوذ به سرور پست الکترونیک یکی از شرکت های تابعه

در نامه قالیباف به رئیس جمهور مطرح شد

ایراد قانونی مجلس به آیین نامه حقوق گمرکی واردات گوشی های همراه

مخبر: 

دشمن می تواند از جهت گیری های هرکس در فضای مجازی استفاده کند

روسای قوا در نشست مشترک تاکید کردند

ضرورت تقویت نظم و آرامش در فضای کسب و کار 
با حمایت از فعالان اقتصادی

ســران سه قوه در نشست مشــترک که بعدازظهر امروز شنبه در محل نهاد 
ریاست جمهوری برگزار شد، مهم ترین موضوعات و مسایل کشور را مورد بحث 

و تبادل نظر قرار دادند.
به گزارش ایسنا، در این جلسه سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور، محمدباقر 
قالیباف رئیس مجلس شــورای اسلامی و محســنی اژه ای رئیس قوه قضائیه با 
اشاره به روند رو به رشد اقتصاد کشور، بر ضرورت تقویت نظم و آرامش در همه 
بخش ها به ویژه فضای کســب و کار و مراکز تولیدی با حمایت فعالان اقتصادی، 
تاکید کردند. ســران قوا همچنین با اشاره به اینکه امروز دشمن تلاش می کند 
فعالیت مراکز علمی و پژوهشــی و فضای تولید و خدمت به مردم با وقفه و مانع 
روبرو شود و روند پیشرفت کشور را متوقف سازد، تصریح کردند: بنابر این وظیفه 
همه دستگاه ها و نهادها همکاری و تعامل در جهت اجرای سیاست ها و برنامه های 

دولت و ناکام گذاشتن دشمنان در رسیدن به اهدافشان است.

در لایحه ترمیم حقوق ها 
باید به حقوق همه بازنشستگان توجه شود

یک عضو کمیسیون عمران مجلس شــورای اسلامی گفت: در لایحه ترمیم 
حقوق ها باید معیشت بازنشستگان همه صندوق های بازنشستگی توجه شود.

مجتبی یوســفی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اقدام دولت و مجلس برای 
ترمیــم حقوق کارکنان دولت و بازنشســتگان، بیان کرد: یکی از نکاتی که بنده 
در زمان بررســی بودجه ۱۴۰۱ بر روی آن به عنوان عضو هیات رئیســه و عضو 
کمیســیون تلفیق مجلس تاکید داشــتم، بی عدالتی در افزایش حقوق ها بود. 
افزایش ۱۰ درصدی حقوق کارکنان و عدم توجه به بازنشستگان تامین اجتماعی 
و کشوری و لشگری و معیشت نیروهای نظامی و انتظامی نوعی بی عدالتی است.
وی ادامه داد: بنده در همان زمان تاکید داشتم افزایش حقوق ۱۰ درصدی بر 
اساس برنامه ششم توسعه که در آن تاکید شده افزایش حقوق و دستمزد باید بر 

اساس تورم سالیانه باشد، بر خلاف قانون برنامه است.
نماینده مردم اهواز در مجلس شــورای اســلامی با بیان اینکه از سوی دیگر 
یک بی عدالتی دیگری رقم خورد و بین بازنشســتگان و کارمندان بخش دولتی 
و بخــش خصوصی یک تفاوت حدود ۴۰ درصدی ایجاد شــد، تصریح کرد: این 
موضوع در نهایت منجر به گله به حق بازنشستگان شریف شد. خوشبختانه دولت 
لایحه ترمیم حقوق ها را ارایه کرد که در این لایحه باز هم اشکالاتی وجود دارد و 

باید به معیشت اقشار ضعیف و سایر بازنشستگان نیز توجه شود.
این عضو کمیسیون عمران مجلس تاکید کرد: در لایحه دولت به بازنشستگان 
صندوق های بازنشســتگی بانک ها، بیمه ها، فولاد و نفت توجه نشــده است. به 
معیشت پرسنل انتظامی و نظامی نیز در  این لایحه پرداخته نشده است. انتظار 
ما این است که این اصلاحات در این لایحه صورت گیرد. یوسفی افزود: انتظار ما 
این اســت که این ترمیم حقوق کمک ناچیزی در شرایط موجود به مردم باشد. 
نکته حائز اهمیت در اقتصاد ثبات قیمت ها و جلوگیری از افزایش تورم است، در 

کنار این موضوع باید به معیشت اقشار ضعیف نیز توجه شود.

کیفرخواست پرونده متهم به قتل مرحومه
»شلیر رسولی« صادر شد

رئیس کل دادگســتری کردستان از صدور کیفرخواست پرونده متهم به قتل 
مرحومه »شلیر رسولی« خبر داد. حجت الاسلام حسینی، از صدور کیفرخواست 
پرونده متهم به قتل مرحومه شــلیر رســولی خبــر داد و اظهار کرد: تحقیقات 
مقدماتــی، قرار نهایی و صدور کیفرخواســت پرونده ظرف یک ماه انجام گرفت 
و پرونده برای محاکمه و صدور رای به اتهامات قتل عمد، ســه فقره آدم ربایی، 
قدرتنمایی با چاقو و ضرب و جرح عمدی به دادگاه کیفری یک استان کردستان 

فرستاده شد.
رئیس کل دادگستری استان کردستان افزود: به رئیس و مستشار شعبه دادگاه 
کیفری یک استان تاکید شده تا پرونده با لحاظ اصل اتقان و در کوتاه ترین زمان 
ممکن مورد حکم قرار گیرد. شــایان ذکر است که در مورخ ۱۴ شهریورماه سال 
جاری و حسب تحقیقات اولیه بازپرس دادگستری مریوان یکی از اراذل و اوباش 
شهرســتان مریوان به نام »گوران قادری« اقدام به گروگانگیری و ســپس قصد 
تعرض به یک زن ۳۶ ســاله به هویت »شلیر رسولی« اهل روستای چشمیدر از 
توابع شهرســتان سروآباد را کرده و وی را از طبقه دوم ساختمان به پایین پرت 
مي نماید که نامبرده بر اثر شدت جراحات وارده عصر مورخ ۱۷ شهریورماه سال 

جاری در بیمارستان کوثر سنندج فوت مي کند.

دیدار نماینده ویژه رئیس جمهور با خانواده مهسا امینی
مشــاور رئیس جمهوری در امور اقــوام و اقلیت های دینی و مذهبی در دیدار 
و گفت وگو با خانواده مهســا امینی، گزارشی از جزئیات این دیدار و دغدغه های 

خانواده امینی را به رئیس دولت ارائه کرد.
به گزارش ایسنا، ماموستا عبدالسلام کریمی برابر وظایف محوله و در راستای 
تقویت اتحاد و انســجام ملی و خنثی کردن توطئه دشمنان با خانواده مرحومه 
امینی دیــدار و ضمن دلجویی از آنان، بر ظرفیت بــالای قانونی برای پیگیری 

مطالبات در مراجع ذی ربط تأکید کرد.
در این دیدار که در منزل امجد امینی پدر مرحومه مهســا امینی انجام شد؛ 
با مطرح کردن خواســته های خود بر نظارت و پیگیری رئیس جمهوری در این 

حادثه تأکید داشتند.
خانواده امینی در این دیدار از قصور احتمالی تیم پزشکی و تأخیر در رسیدگی 
به وضعیت درمانی وی شــکایت و بر پیگیری ویژه و شناسایی و معرفی مقصران 
احتمالــی حادثه تأکید کردند. در پایان این دیدار ماموســتا کریمی ضمن ابراز 
همدردی خود بــا حادثه مذکور، بر پیگیری مطالبات خانواده مرحومه امینی از 
مجاری ذی ربط تأکید کرد: مرحومه مهسا امینی همچون دختر خودم بود و قطعا 
به صورت ویژه پیگیر این مسأله خواهم بود و تمامی دغدغه ها و مطالب خانواده 

امینی را شخصاً به استحضار رئیس جمهوری خواهم رساند.

خدمت رسانی به روستاها 
باعث کاهش آسیب های اجتماعی می شود

نماینده مردم بروجرد در مجلس گفت: خدمت رسانی به روستاها باعث کاهش 
آسیب های اجتماعی می شود.

عباس گودرزی در همایش دهیاران و شوراهای بخش شیروان که در حسینیه 
حضرت ابوالفضل ع  روستای شیروان برگزار شد، اظهار کرد: کارخانه شیر خشک 
از طرح های ارزشمند استان محسوب می شود و این قابلیت را دارد که به واسطه آن 
مراکز دامپروری بیشتری در سطح استان ایجاد و فرصت های شغلی خوبی فراهم 
شــود. وی تصریح کرد: این پروژه بعد از ۳۵ سال احیا شده که برای شهرستان 
بروجرد یک برند محسوب می شود و مرکز پالایش شیر ایران خواهد شد. نماینده 
مردم بروجرد در مجلس خاطرنشان کرد: با احیای این پروژه اشتغال مستقیم و 
فرصت های شغلی غیرمستقیم، رونق دامپروری در منطقه و در روستاهای بروجرد 
و اشترینان و شهرستان های هم جوار، زمینه سازی جهت احداث واحدهای جدید 
دام پروری در بروجرد و اشترینان ایجاد خواهد شد. گودرزی با اشاره به بیمارستان 
کوثر، ادامه داد: طرح توسعه بیمارستان کوثر یکی از زیرساخت های مهم درمانی 
لرســتان و بروجرد اســت که به همه مردم به خصوص کارگران و بازنشستگان 

خدمات درمانی و سلامت ارائه خواهد کرد.
وی اضافه کــرد: با توجه به اینکه تخت ها تعداد آن ها به ۳ برابر افزایش پیدا 
می کند فرصت مناســبی برای خدمت رسانی به مردم ایجاد خواهد شد. نماینده 
بروجرد در مجلس بیان کرد: برای خدمات رسانی هرچه بیشتر به جامعه کارگری 
طرح توسعه بیمارســتان کوثر بروجرد در حال انجام است. گودرزی با اشاره به 
پاسگاه شیروان، گفت: پاسگاه شیروان قبلًا افتتاح شده و اگر نیاز به ارتقا داشته 
باشــد کمک خواهیم کرد که ارتقا پیدا کند. وی اظهار کرد: جهان آباد کلانتری 
نداشت پروژه از صفر شروع شد و در حال حاضر ۱۰۰ درصد کامل شد در حال 

آماده شدن به یک ستاد فرماندهی است.
نماینده مردم بروجرد در مجلس با بیان اینکه این پروژه یکی از مطالبات مهم 
مردم جهان آباد اســت، گفت:  بندخاکــی در قلعه میرزاعلی و یک بندخاکی در 
گندل گیلان افتتاح و دو بندخاکی در زرشــکه و گلچهران با حضور معاون وزیر 

افتتاح و دو بند دیگر کلنگ زنی خواهد شد. 
گــودرزی عنوان کرد: در حوزه خدمت رســانی به روســتاها غفلت نشــده 
 چــون خدمت به روســتا باعــث مهاجرت معکــوس، کاهش حاشیه نشــینی 

و آسیب های اجتماعی می شود.

اخبار کوتاه

یــک کارشــناس مســایل بین الملل گفــت: حتی اگر 
دموکرات ها در انتخابات آتی کنگره اکثریت را در سنا حفظ 
کنند، باز هم دولت بایدن با همین دست فرمان در مذاکرات 
احیــای برجام جلو مــی رود و تمایل چندانــی برای دادن 
امتیازات بزرگ به ایران نخواهد داشــت. رحمان قهرمان پور 
در گفت وگو با ایسنا با اشــاره به مواضع مقامات آمریکایی 
درباره اینکــه برجام دیگر در اولویت موضوعات سیاســت 
خارجی این کشور نیست و همراهی مقامات اروپایی با این 
مواضــع آمریکا اظهار کرد: به نظرم هنوز نمی توان از خاتمه 
برجام ســخن گفت. اما واقعیت این است که هر چه جلوتر 
می رویم اثربخشــی و مفید بودن آن کمتر و کمتر می شود. 
همان طور که قبلا هم گفته ام برجام دیگر اهمیت استراتژیک 
گذشته خودش را از دست داده است. وقتی توافق هسته ای 
در سال 9۴ امضا شد، هر دو طرف ایران و آمریکا بر این باور 
بودند که توافق می تواند تحول جدی در سطح روابط ایجاد 
کند اما الان این تحلیل وجود ندارد و کمتر کسی است که 
از برجام دفاع کند و معتقد باشد که برجام می تواند با شرایط 
فعلی اش عامل تغییر مهم در روندها باشد. وی ادامه داد: بنا 
بر این، کلیت موضوع برجام برای هر دو طرف ارزش کمتری 
پیدا کرده و از دستور کار سیاست گذاری ها کنار رفته است. 
اما متاســفانه روند الان به شکلی است که برجام از اتفاقات 
و تحولات سیاســی بین المللی دیگر تاثیــر می پذیرد. این 

تغییرات می تواند در روند مثبت یا منفی باشند و به فراخور 
به همان نسبت هم بر توافق اثر بگذارد اما در کل این توافق 
دســتخوش تحولات شده است. هر دو طرف ایران و آمریکا 
منتظرند که فرصت مناســبی پیش آید، مثلا رقبای داخلی 
اعتراض نکنند و شرایط به نفع شان باشد تا توافق احیا شود.
این کارشناس مسایل بین الملل اظهار کرد: اکنون شکل 
برجام حفظ شــده اما اهمیت و کارآیــی و اثرش در امکان 
ایجاد تغییرات مهم سیاســی و اقتصادی کمتر از گذشــته 
اســت. قهرمان پور در پاسخ به این پرسش که آمریکا بیش 
از اروپا بر این مساله که برجام دیگر در دستور کار نیست یا 
به پایانش نزدیک شده تاکید دارد، دلیل این تفاوت دیدگاه 
چیســت؟ اظهار کرد: به نظرم تفاوت اساسی و استراتژیک 
در دیدگاه اروپا و آمریکا نیســت، بیشتر این تفاوت روشی و 
تاکتیکی است. جنگ اوکراین موجب شده اروپا ضعیف شود 
و وابستگی اروپا به آمریکا زیاد شود. اینکه اروپا علنی و صریح 
دربــاره پایان برجام صحبت نمی کنــد، یک دلیل فرهنگی 
دارد چرا که آنها مثل آمریکا شــفاف و رک نیستند و سعی 
می کنند قدری پوشــیده تر حرف بزنند و دلیل دیگر اینکه 
طرف اصلی برجام در مقابل ایران، آمریکاســت و اروپا فکر 
می کند که دلیلی ندارد بیش از حد لازم به برجام بها بدهد.

وی تاکیــد کرد: امــا اروپا همچنان قــادر به قطع همه 
مجاری ارتباطی با ایران نیست. در داخل اتحادیه اروپا یک 
کشــور نیست، جوزپ بورل سعی مي کند در سطح اتحادیه 
منافع مشترک اتحادیه با ایران را دنبال کند. این کارشناس 
مسایل بین الملل در پاسخ به این پرسش که به نظرتان بعد 
از انتخابات کنگره و بــر فرض که دموکرات ها پیروز میدان 
شــوند باز هم آمریکا همین موضع را خواهد داشت؟ گفت: 
موضع آمریکا عوض نمی شود. ارزیابی دولت بایدن از وضعیت 
کلی ایران این اســت که ایران دارد ضعیف مي شــود و این 
تنها ارزیابی بایدن نیست. به نظر برخی کشورهای اروپایی و 
منطقه هم این ارزیابی را دارند. منظور کاهش قدرت نظامی 
ایران نیست بلکه به طور کلی قدرت ایران را در حال کاهش 
ارزیابی می کنند. آنها معتقدند تحریم اثر گذاشته و طبقات 
متوسط در ایران از این بابت آسیب دیده اند و به نظرم حتی 
اگر دموکرات ها اکثریت را در سنا حفظ کنند باز هم دولت 
بایدن با همین دســت فرمان جلو مي رود و تمایل چندانی 
بــرای دادن امتیازات بزرگ به ایران نخواهد داشــت. البته 
تا الان ارزیابی این اســت که وضعیت دموکرات ها با وجود 
جهش قیمت سوخت در یک ماه گذشته خوب نیست و این 
شرایط را برای شان سخت کرده است. قهرمان پور خاطرنشان 

کرد: حرفم این نیســت که آمریکایی ها پای مذاکره  و توافق 
نمی آیند بلکه معتقدم آنها بــه توافقی باور دارند که در آن 
امتیاز قابل توجهی به ایران ندهند یا به عبارتی امتیازی که 
ایران مي خواهد را نمی دهند و هر چه زمان بگذرد توان ایران 
برای گرفتن امتیاز مدنظرش نیز کمتر می شود. امتیازی که 
شش ماه قبل حاضر بودند به ایران بدهند، الان نمي دهند و 
شش ماه دیگر امتیازی که الان حاضرند بدهند را نمي دهند. 
وی در پاسخ به اینکه در این روند ممکن است آمریکا پایان 
برجــام را اعلام کند؟ گفت: برجام برای آنها اعتبار مي آورد، 
برای دیپلماسی چند جانبه گرایی. معتقدم پایان برجام اعلام 
نمی شود اما هر دو طرف ایران و آمریکا می دانند برجام دیگر 
به تغییرات بزرگ منجر نخواهد شد. این کارشناس مسایل 
بین الملل در پاســخ به اینکه وزیر امور خارجه کشورمان اما 
هم چنان در موضع گیری هایش درباره برجام نگاهی مثبت به 
برجام و توافق دارد و تاکید دارد که آمریکایی ها دنبال توافق 
هستند؟ با تاکید بر اینکه درباره ارزیابی آقای امیرعبداللهیان 
قضاوتی ندارم، گفت: شــاید ارزیابی او این اســت که وقتی 
امتیاز بــزرگ را آمریکا نمی دهد، بــرای ایران حفظ وضع 
موجود بهتر اســت. بحثی که گفته شــد از سوی دولت که 
زمستان سخت اروپا نزدیک است هم ناشی از این تفکر است 
که تیم ایران منتظر این اســت کــه نقطه ضعفی از اروپا به 

دست آورد تا مذاکره را با امتیاز مدنظرش پیش ببرد.

هزینه  اعلام پایان برجام برای ایران و آمریکا


